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سرمقاله

تندروی ممنوع!
ادامه از صفحه یک

 نمونه ملموس آن به حمله غیر مسئولانه عده 
آتش  و  مشهد  در  عربستان  کنسولگری  به  ای 
گردد  می  بر  تهران  در  کشور  این  سفارت  زدن 
روابط  به قطع  از سیاست دولت وقت  که خارج 
و  تندروی  این  انجامید.تاوان  دو کشور مسلمان 
عمل نابخردانه تا آنجا پیش رفت که روابط ما با 
کشورهای حوزه خلیج فارس منهای قطر به سردی 
گرائید و ایران و عربستان دور تازه ای از تقابل و 

جنگ سرد بین خود را آغاز کردند.
اما امروز که دو کشور پس از چند سال کشمکش 
از همکاری های  ای  تازه  اند سرفصل  کرده  توافق 
منطقه ای و بین المللی را با عادی سازی روابط و 
البته با میانجی گری چین مورد توجه قرار دهند، 
از  روشنی  انداز  چشم  که  بود  امیدوار  توان  می 
همکاری های دو جانبه و چند جانبه، آینده منطقه 

را دستخوش اتفاقات تازه و البته مثبتی کند.
با آب شدن یخ های روابط ایران و عربستان بیش 
از پیش ثابت می شود که دوره تندروی و اقدامات 
شتاب زده و هیجانی بسر آمده و باید با منطق و 
عقلانیت تعاملات منطقه ای و بین المللی را در 

جهت منافع ملی کشور پیش برد. 
و  ها  تندروی  این  نیز  داخلی  قضایای  در  اما   
حرکات افراطی درطول سال های گذشته کم نبوده 
و به اختلاف ها و دو قطبی شدن جامعه منجر 
شده است.  فارغ از رقابت های سیاسی و جناحی، 
مردم خواسته و ناخواسته مقابل هم قرار گرفته 
اند تا سرمایه انسانی کشور وارد تقابلی شود که 
سودی بر آن مترتب نیست.با در نظر گرفتن اینکه 
کشور امروز بیش از هر زمان دیگری به همدلی و 
همبستگی نیاز دارد،باید از مسئولان امر خواست با 
مهار تندروی ها از سوی هر گروهی،اجازه ندهند 

کشور واردچالش تازه ای شود.
در  تندروها  که  شرايطی  در  و  امروز  بنابراین   
اقدامات  به  زدن  دست  دنبال  به  حجاب  مقوله 
خشن هستند،حکومت باید جلوی آنان را بگیرد و 

اجازه ندهد رشته امور از دستش خارج شود. 
طبیعتا وقتی اصل بر قانون است،نباید عده ای 
غیر مسئولانه وارد شده و خارج از حیطه امر به 
معروف و نهی از منکر،دست به اقداماتی خارج از 

شمول بزنند. 
البته نباید این نکته را نیز نادیده انگاشت که عده 
ای تلاش دارند با بزرگ نمایی بدحجابی)موضوعی 
داشته(و  وجود  نیز  گذشته  های  سال  طی  که 
کوبیدن بر طبل مقابله با آن، مردم را مثل آنچه 
هفته گذشته در کرمان روی داد و به مرگ یک 
زن گردشگر انجامید،رو در روی هم قرار دهند که 

طبیعتا این رویکرد با منافع ملی سازگار نیست.
نکته بعدی که در این مورد اهمیت دارد پلمب 
مراکز تجاری است که طی روزهای اخیر معیشت 
مردم را با چالش مواجه کرده است.طبیعتا وقتی 
از ورود بانوان غیر محجبه به اماکن عمومی مثل 
با  مترو جلوگیری می شود،این رویکرد در رابطه 
مراکز تجاری نیز قابل اجرا خواهد بود تا کسب و 

کار بخشی از مردم به کما نرود.

خبر

اخبار

تشکیل کارگروهی برای پیگیری 
اجرای قانون اعاده اموال نامشروع 

مسئولان 
و  کشور  داخلی  امور  کمیسیون  عضو  یک 
گذشت  باوجود  متاسفانه  کرد:  تاکید  شوراها 
چهار سال از ابلاغ قانون اعاده اموال نامشروع 
مسئولان تاکنون قوه قضاییه یک مورد پرونده 
هم در این حوزه تشکیل نداده و بنا بر این شد تا 
کارگروهی در مجلس برای پیگیری نحوه اجرای 

دقیق این قانون تشکیل شود. 
ابوالفضل ابوترابی با اشاره به تشکیل کارگروه 
مشترک بین مجلس و قوه قضاییه برای پیگیری 
مسئولان،  نامشروع  اموال  اعاده  قانون  اجرای 
بیان کرد: ما قانون خوبی در این حوزه داریم که 
در سال ۱۳۹۸ پس از تصویب برای اجرا ابلاغ 
شد. اما قوه قضاییه پس از گذشت چهار سال در 
این حوزه کاری انجام نداده است. بر اساس این 
قانون مسئولانی که بعد از انقلاب با رانت اموالی 
جمع آوری کردند، مانند اوایل انقلاب که دادگاه 
انقلاب اموال افرادی که با رانت اموال اندوزی 
کرده بودند را مصادره کرد،  اموال آنها مصادره 
خواهد شد. به گزارش ایسنا، وی در ادامه اظهار 
کرد: قانون اعاده اموال نامشروع مسئولان، یک 
کجا  از  قانون  قانون،  این  است.  تحولی  قانون 
آوردی است؟ این که یک مسئول بعد از انقلاب 
در مظان اتهام قرار می گیرد و مظنون می شود 
به اینکه اموال وی نسبت به سایر هم رسته های 
خود عرفا زیادتر شده، اصل بر برائت نیست؛ 
ثابت کند  بتواند  اینکه  بلکه متهم است؛ مگر 
این اموال حق وی است. اگر نتواند ثابت کند 

مصادره خواهد شد.
شورای  مجلس  در  آباد  نجف  مردم  نماینده 
مترقی  بسیار  قانون  این  کرد:  تصریح  اسلامی 
است، اما متاسفانه در طول چهار سال گذشته 
قوه قضاییه این قانون را عملیاتی نکرده است. 
ما بعد از سوالی که از وزیر دادگستری در این 
با  نود  اصل  کمیسیون  در  داشتیم  خصوص 
حضور دادستان کل کشور دو جلسه گذاشتیم 
و بنا شد کار گروهی تشکیل شود تا نحوه فعال 
سازی این قانون دنبال شود. البته همچنان از 
دستگاه قضایی گلایه داریم که چرا با گذشت 
چهار سال از ابلاغ این قانون حتی یک مورد هم 
شناسایی نشده است. این واقعا انتقاد به حقی 

که مردم از دستگاه قضایی دارند.
وی در ادامه تاکید کرد: اگر ما این قانون را به 
درستی اجرا کنیم دیگر شاهد ماجراهایی نظیر 
اینکه گفته می شود به نماینده ها ماشین داده 
شده است یا اینکه زمین هایی گفته می شود 
قبلا سر استیضاح وزرا به نمایندگان داده شده 
نخواهیم بود. وقتی این قانون اجرا شود دیگر از 
این اتفاق ها پیشگیری می شود. مقام معظم 
رهبری برای بار چندم بر بحث مبارزه با فساد 
تاکید کردند. در این مبارزه صدای خیلی بلند 
خواهد شد. متاسفانه باید باز هم ابراز تاسف کنم 
که دستگاه قضایی علی رغم اینکه چهار سال از 
ابلاغ این قانون می گذرد، هیچ پرونده قابل ارائه 

ای نداشته است.

کار هست اما کارگر نیست!

مجلس  بودجه  و  برنامه  کمیسیون  رئیس 
می خواهم  و  کرده  تغییر  نگاهم  نوع  گفت: 
به مساجد بروم و به مردم بگویم جوانانتان را 
فراوان  تا کار کنند چراکه کار  بیاورید کارخانه 
است، کار هست اما کارگر نیست. کار یک نفر 
در کارخانه تورم را پایین می آورد و کار یک نفر در 

ادارات تورم را بالا می برد. 
حمیدرضا حاجی بابایی در گردهمایی شوراهای 
بیان  با  اسلامی روستاهای شهرستان همدان، 
اینکه کارهای بزرگی در شوراهای اسلامی انجام 
شده و در ادامه انجام خواهد شد، اظهار کرد: 
مباحث  و  غذایی  امنیت  و  کشور  غذای  انبار 
استراتژیک با اهالی روستا و اعضای شوراها است 
و باید در نگاهمان به روستاها تجدیدنظر کنیم تا 

وضعیت بهتر شود.
وی با اشاره به اینکه ۳۰۰ میلیارد تومان برای 
همدان  حومه  فاضلاب  و  آب  مشکلات  حل 
فراهم شده است و نگاه ها باید تغییر پیدا کند، 
ادامه داد: نوع نگاهم تغییر کرده و می خواهم 
به مساجد بروم و به مردم بگویم جوانانتان را 
فراوان  تا کار کنند چراکه کار  بیاورید کارخانه 

است.
کارگر  اما  هست  کار  افزود:  حاجی بابایی 
نیست، از ما مجوز خواستند تا کارگر از کشورهای 
دیگر بیاوریم اما لازم است فرهنگسازی کنیم که 
جوانان بدانند کارخانه هم جای کار کردن برای 
ندارد  افراد تحصیل کرده است و هیچ مشکلی 
به طوریکه کار یک نفر در کارخانه تورم را پایین 
بالا  را  تورم  ادارات  در  نفر  یک  کار  و  می آورد 

می برد.
مجلس  در  فامنین  و  همدان  مردم  نماینده 
با  همدان  سینای  ابن  پتروشیمی  کرد:  مطرح 
۲۰ هزار میلیارد تومان به زودی کار خود را آغاز 

خواهد کرد.

فضای عمومی آمریکا به ماهیت 
رژیم صهیونیستی تغییر کرده است

به  نگاه  گفت:  خارجه  وزارت  سخنگوی 
پدرخوانده  عنوان  به  آمریکا  در  فضای عمومی 
و  اظهارنظرها  آخرین  و  جعلی  اسرائیل  رژیم 
نوع  در  تغییر ملموس  نشانگر  افکارسنجی ها، 

نگرش به ماهیت آپارتاید این رژیم است. 
در  خارجه  وزارت  سخنگوی  کنعانی،  ناصر 
نظرسنجی  آخرین  اساس  بر  نوشت:  توییتی 
دانشگاه مریلند، ۲۰ درصد از جمهوری خواهان 
و ۴۴ درصد از دموکرات ها، اسرائیل را  نژادپرست 
رژیم  جنبش  تحریم  از  حمایت  و  می دانند 

صهیونیستی نیز افزایش یافته است.
نگاهی به فضای عمومی در آمریکا به عنوان 
آخرین  و  اسرائیل  جعلی  رژیم  پدرخوانده 
تغییر  نشانگر  ها،  افکارسنجی  و  اظهارنظرها 
ملموس در نوع نگرش به ماهیت آپارتاید این 

رژیم است.
بر اساس آخرین نظرسنجی دانشگاه مریلند، 
از  درصد  و ۴۴  جمهوری خواهان  از  درصد   ۲۰
و  می دانند  نژادپرست  را  اسرائیل  دمکرات ها، 
حمایت از جنبش  تحریم رژیم صهیونیستی نیز 

افزایش یافته است.
 قطعا در صورت باز شدن فضای آزادی بیان 
از  آمریکا  شدن  رها  و  صهیونیست ها  علیه 
سیطره لابی صهیونیستی و نظرسنجی گسترده 
شگفت  نتایج  آمریکا،  مردم  از  مستقل تر  و 
رژیم  این  موجودیت  و  ماهیت  علیه  انگیزتری 

جعلی اسرائیل بدست می آید.
افکار عمومی و نخبگان آمریکا حق دارند در 
جستجوی پاسخ به این پرسش باشند که چرا 
رژیم های آمریکا منافع مردم این کشور و دهها 
کشور و ملتی که آنها را فقط به زبان »متحد« 
آپارتاید،  غاصب،  رژیم  قربانی  می نامند،  خود 
غیردموکراتیک و رو به اضمحلال صهیونیستی 

می کنند؟!

طرح استیضاح سیدرضا فاطمی امین؛ وزیر صنعت،  
معدن و تجارت در جلسه علنی روز یکشنبه مجلس 
مطرح شد و پس از توضیحات متقاضیان استیضاح و 
دفاعیات وزیر، این استیضاح به رای مجلس گذاشته 
شد و نمایندگان به استیضاح سیدرضا فاطمی امین 
بنابراین سیدرضا فاطمی امین از وزارت  رای دادند. 

صنعت،  معدن و تجارت می رود.
اسلامی  شورای  مجلس  یازدهم  دوره  نمایندگان 
روز یکشنبه ۱۰ اردیبهشت ۱۴۰۲ در جلسه ۳۰۴ این 
مجلس به ریاست محمدباقر قالیباف رییس مجلس 
شورای اسلامی، استیضاح سیدرضا فاطمی امین وزیر 
صنعت، معدن و تجارت را در دستور کار قرار دادند 

و در نهایت مجلس به فاطمی امین اعتماد نکرد.
در آیین نامه داخلی پنج ساعت زمان پیش بینی 
شده است؛ یک ساعت برای دفاعیات رئیس جمهور، 
دو ساعت برای نمایندگان متقاضی استیضاح و دو 
نامه  آئین  طبق  اساس  این  بر  وزیر.  برای  ساعت 
در  حضور  برای  رئیس جمهور  از  مجلس  داخلی 

جلسه استیضاح وزیر صمت دعوت شده بود.
رئیس جمهوری، سید  اول  معاون  مخبر  محمد 
جمهوری،  رئیس  پارلمانی  معاون  حسینی  محمد 
سید  شهرسازی،  و  راه  وزیر  بذرپاش  مهرداد 
صولت مرتضوی وزیر تعاون کار و رفاه اجتماعی، 
عیسی زارع پور وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات و 
محمدمهدی اسماعیلی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی 

در جلسه استیضاح وزیر صمت حضور یافتند.
رئیس جمهوری بعد از گذشت ساعتی از جلسه 
اسلامی  شورای  مجلس  علنی  نشست  در  هنوز 
رئیس مجلس شورای  که   بود  نکرده  پیدا  حضور 
اسلامی در پاسخ به انتقاد یکی از نمایندگان گفت 
که در آیین نامه مجلس شورای اسلامی الزامی برای 
حضور رئیس جمهوری در جلسه استیضاح وجود 
ندارد. ساعتی بعد نیز یکی از اعضای هیات رییس 
مجلس گفت که ظاهرا قرار است رئیس جمهوری 
در جلسه استیضاح تشریف بیاورند که حداکثر یک 
ساعت وقت دارند و بعد از ایشان نوبت دفاعیات 
وزیر می رسد که می تواند بخشی از وقت خود را به 

دو نفر از نمایندگان بدهد.
رسولی نژاد: »فاطمی امین« استاد وعده هاست

در  دماوند  مردم  نماینده  رسولی نژاد  سیداحمد 
مجلس شورای اسلامی در بخشی از سخنان خود 
و  معدن  صنعت،  وزیر  استیضاح  با  موافقت  در 
تجارت تصریح کرد: کل تولیدات سایپا در سال ۱۴۰۱، 
۳۵۱ هزار دستگاه بود و آمار فروخته شده ۳۸۱ هزار 
دستگاه است. مجموع تولیدات ایران خودرو و سایپا 
که  آنچه  اما  بود  خودرو  هزار   ۹۰۱  ،۱۴۰۱ سال  در 
فروخته شده ۹۹۴ هزار دستگاه است که تنها نسبت 
به سال ۱۴۰۰، ۱۷ درصد افزایش داشته است. حال 
سوال این است که چگونه وعده داده می شود که 
قرار است آمار تولید خودرو به یک میلیون و ۶۰۰ 
استاد  امین  فاطمی  آقای  می رسد.   دستگاه  هزار 

وعده هاست.
موسوی لارگانی: به جای »فاطمی امین« از مردم 

عذرخواهی می کنم
سید ناصر موسوی لارگانی نماینده فلاورجان در 
مجلس شورای اسلامی نیز در بخشی از سخنان خود 
به عنوان موافق استیضاح سید رضا فاطمی امین گفت 
آمارهای خودساخته اش  در  امین  فاطمی  آقای  که 
غرق شده و وضعیت به جایی رسیده که مردم با 
فشار تورمی زیادی دست و پنجه نرم می کنند؛ من 

به جای فاطمی امین از مردم عذرخواهی می کنم.
هم چنین عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس 
از  بخشی  در  دهقانی  وردی  الله  اسلامی  شورای 
سخنان خود در موافقت با استیضاح وزیر صنعت، 
معدن و تجارت با بیان این که »وزیر صمت قول داده 
بودند که سالیانه ۱.۵ میلیون خودرو تولید خواهد شد 
که خبری از آن نیست«، گفت: وزیر در خدمت دو 
خودروساز بزرگ کشور است در صورتی که ایشان 

باید وزیر صنعت باشند نه وزیر دو خودروساز.
بدری: »فاطمی امین« فرصت ها را از دست داد

عمران  کمیسیون  رئیس  نایب  بدری  صدیف 
از سخنان  بخشی  در  نیز  اسلامی  مجلس شورای 
خود به عنوان موافق استیضاح سید رضا فاطمی امین 
گفت که مجلس شورای اسلامی دوبار به فاطمی 

امین فرصت داد اما او فرصت ها را از دست داد.
هاجر چنارانی نماینده مردم نیشابور در مجلس 
از سخنان خود در  نیز در بخشی  شورای اسلامی 
موافقت با استیضاح وزیر صنعت، معدن و تجارت 
گفت: بنده و مردم حوزه انتخابیه ام باور داریم که 
دیگر آقای فاطمی امین توان مدیریت وزارت صنعت، 
معدن و تجارت را نداشته و نیازی نیست که وارد 
اعطای  در  لابی  و  احتکار  خودرو،  حوزه  مشکلات 

پروانه های بهره برداری معادن شد.
حضرت پور: »فاطمی امین« خرید خودرو و ازدواج را 

برای جوان ایرانی به رویا تبدیل کرده
هم چنبن روح الله حضرت پور نماینده مردم ارومیه 

در مجلس شورای اسلامی در بخشی از سخنان خود 
در موافقت با استیضاح سیدرضا فاطمی امین گفت: 
وزیر صمت خرید خودرو، جهیزیه، لوازم خانگی و 
تشکیل خانواده را برای جوان ایرانی به رویا تبدیل 

کرده است.
سیدغنی نظری عضو کمیسیون اقتصادی مجلس 
شورای اسلامی در بخشی از سخنان خود به عنوان 
موافق استیضاح وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: 
امروز مجلس بین دفن خود و ماندن وزیر یکی را 
انتخاب می کند. اگر استیضاح وزیر رای نیاورد مردم 

می گویند که ما مدافع دولت و نه ملت هستیم.
فلاحی: استیضاح، کمک به دولت برای پاکسازی 

گلوگاه های حساس از افراد ناکارآمد است
سارا فلاحی عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست 
خارجی مجلس شورای اسلامی در بخشی از سخنان 
خود در موافقت با استیضاح وزیر صنعت، معدن 
و تجارت گفت: امروز نوبت ماست که حافظان این 
مرز و بوم باشیم که ستون های ثروت آن در خون 
فلسفه  است.  ولایی  راهبری های  در  و  شهیدان 
استیضاح کمک به دولت بوده برای این که گلوگاه 
حساس آن از مدیران ناکارآمد پاک شود. هرچند در 
فصل استیضاح مجلس شورای اسلامی مورد آماج 
حملات قرار می گیرد اما اینها باعث نمی شود که ما از 

انجام وظیفه خود عقب نشینی کنیم
آزادی خواه: توان مدیریتی »فاطمی امین« ضعیف 

است
حجت الاسلام احد آزادی خواه عضو کمیسیون 
کشاورزی، آب و منابع طبیعی در بخشی از سخنان 
خود در موافقت با استیضاح سیدرضا فاطمی امین، 
گفت: وزیر صمت فرد پاکدستی هستند، اما توان 

مدیریتی ایشان ضعیف است.
و  معدن  صنعت،  وزیر  امین  فاطمی  رضا  سید 
تجارت در جلسه علنی امروز مجلس شورای اسلامی 
و در جلسه بررسی طرح استیضاحش در دفاع از 
خود تاکید کرد: اتهامی کذب در چند روز اخیر علیه 
بنده  و  شد  وارد  انقلابی  مجلس  و  مردمی  دولت 
به مردم اطمینان می دهم که خادم آنها در وزارت 
صنعت، معدن و تجارت و نمایندگان آنها در مجلس 

آلوده به فساد نشده اند.
میرتاج الدینی: مخالفان و موافقان در پاک دستی 

»فاطمی امین« تردیدی ندارند
حجت الاسلام سید محمدرضا میرتاج الدینی در  
بخشی از سخنان خود در مخالفت با استیضاح وزیر 
صنعت، معدن و تجارت تاکید کرد: در پاک دستی 
وزیر صنعت، معدن و تجارت تردیدی وجود ندارد 
و از طرف دیگر نباید همه مسائل و مشکلات بازار 
خودرو را از چشم وزیر صنعت، معدن و تجارت دید 
بلکه باید به دنبال ریشه وضعیت موجود در بازار 

خودرو گشت.
سخنان  از  بخشی  در  میرمحمدی  سیدجلیل 
فاطمی  استیضاح سیدرضا  عنوان مخالف  به  خود 
امین وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت که پیام 
استیضاح وزیر صمت و جوسازی های کذب صورت 
گرفته همدلی و همفکری و هم افزایی بین دو قوه 
به  نمایندگان  و حل مشکلات مردم نیست، پس 

استیضاح رای ندهند تا وزیر وظایفش را انجام داده و 
نقاط ضعف خود را برطرف کند.

رئیسی: استیضاح جلوه اختلاف نیست
رئیس  جمهوری در دفاع از وزیر صمت در مجلس 
سودایی  و  مافیایی  جریان  با  باید  که  این  بیان  با 
برخورد شود، تاکید کرد: خط قرمز دولت مبارزه با 
رانت، مافیا و ویژه خواری است. دولت و مجلس باید 

در این زمینه اقدام کنند.
به گزارش ایسنا، سید ابراهیم رئیسی در دفاع از 
فاطمی امین وزیر صنعت، معدن و تجارت با تبریک 
روز معلم و کارگر و لزوم توجه به نقش معلمان و 
کارگران در طول سال، اظهار کرد: با فضایی که بعد 
از فرمایش رهبری درباره همکاری قوا ممکن است 
برخی به نادرستی برداشت کنند که استیضاح، تذکر 
یا سوال جلوه اختلاف تلقی شود اما تلقی من به 
هیچ عنوان این نیست که استیضاح یا سوال جلوه 
احساس  که  کسانی  از  من  حتی  است.  اختلاف 
مسئولیت کرده و نسبت به یک مساله و دغدغه 
مردم استیضاح کردند، تشکر و تقدیر می کنم. تلقی 
ما در دولت این است که دوستان ما در مجلس به 
خاطر مسائل حوزه های انتخابیه و مردم، مسائلی را 
در مجلس بیان می کنند که مسئولان باید توضیح 

دهند و داوری با نمایندگان و مردم است.
وی ادامه داد: شما می دانید از سال ۹۶ مدیران 
مختلفی در وزارت صمت جابه جا شدند و ۶ وزیر و 
سرپرست جابه جا شدند و ثبات در وزارتخانه موضوع 
مهمی است که به تولیدکننده، معدن و تجارت پیام 
دارد که ثبات موجب تصمیم گیری های باثبات خواهد 
شد. وزیر با پشتوانه مجلس و دولت سر کار آمد. در 
ابتدای کار وزیر، یکبار استیضاح مطرح شد که وزیر 
تازه مسئولیت گرفته بود. مدت ها بحث بود که وزارت 
صمت مورد سوال است تا استیضاح مطرح شد و 

نهایتا رای اعتماد مجدد به وزیر داده شد.
رئیس جمهوری افزود: ما با مجلس اتفاق نظر 
داریم. حتی کسانی که درباره وزیر سوال دارند، به 
پاکدستی و ضد فساد و ضدرانت خوار بودن و ضد 
روابط ناسالم وزیر اشاره دارند و ما هم خلاف این 
ندیدیم که وزیر نسبت به فساد و رانت خواری و 
مافیا حساس نباشد. در خودرو که قیمت بالایی 
بیشتر شکل  آن  در  مافیا  که  است  دارد، طبیعی 

می گیرد.
وی ادامه داد: بر اساس گزارش مرکز پژوهش های 
مجلس  و بانک مرکزی و مرکز آمار و گزارش وزرات 
صمت در حوزه تولید و معدن، سرمایه گذاری همه 
شاخص ها نشان رشد دارد. رشد در تولید خیلی مهم 
است. کاری که در معدن شده بی نظیر است. وزارت 
صمت همواره تزلزل داشته چون همیشه مسائلی 
نسبت به این وزارتخانه مطرح است. شما نمایندگان 
تجارت  ببینید.  را  تجارت  تولید،  شاخص های رشد 
منطقه نسبت به قبل افزایش داشته است. افزایش 

۴۰-۵۰ درصدی رشد تجارت منطقه ای داشته ایم.
رئیس  جمهوری ادامه داد: وضعیت خودروسازی 
در کشور به تحول نیاز دارد و یک مشکل مزمن است 
و باید کار و تلاش شود. در مشکل خودروسازی و 
تعیین تلکیلف دو شرکت خودروساز چقدر سهام 

مربوط به دولت است و چقدر واگذاری انجام شده 
است. این ها قابل پیگیری است. در بازدید از شرکت 
خودروسازی هشت بند اعلام کردم و قابل پیگیری 

است که چقدر انجام شده است.
وی افزود: وزارت صمت بخش های مختلف دارد و 
آیا وزیر صرفا باید با خودرو مورد قضاوت قرار گیرد. 
وضعیت خودرو هم کیفا و هم کما مورد تاکید دولت 
و مجلس است. باید عدد خودرو تولیدی بیشتر و 
کیفیت آن بهتر شود. آیا به نقطه کما رسیدیم؟ حتما 
نه اما گام هایی جدی که در این جهت برداشته شده 
تا خودرو باکیفیت به میدان آید. ما در میانه راه 
هستیم و حتما باید کار جدی در خودرو انجام شود.

رئیسی تصریح کرد:  باید با مافیای خودرو برخورد 
شود. پرونده های آنها در حال بررسی است و از هیچ 
موردی چشم پوشی نشده است. اولین مدعی در این 
زمینه دولت است. هر نقطه ای در مدیریت ببینیم 
ناکارآمدی  و  دارد  وجود  ناسالم  روابط  و  فساد  که 
وجود دارد، قبل از هر کس ما مدعی می شویم و 
از هر بخشی  قبل  کنیم. دولت  برخورد می  حتما 
مدعی برخورد با فساد و ناکارآمدی است. این برنامه 
دولت است. در باره مساله واگذاری خودرو در غیر 
روال معمول گفتم باید مسئول این کار برکنار شود و 
برخورد قضایی شود که این کار اتفاق افتاد. مافیا و 
روابط ناسالم هر جا باشد برخورد می کنیم. خودرو به 
خاطر سود کلان حتما مورد توجه دست های ناپاک 

است.
وی درباره قیمت خوردو و نقش افراد سودجو در 
این زمینه، بیان کرد: اگر قوانین مناسب مثل عایدی 
بر سرمایه و مالیات در این زمینه تاثیر گذار است اما 
دولت نسبت به تداوم قیمت حبابی  و قیمت گذاری 
غلط  به صورت ساعتی حساس است. باید با جریان 
دولت  قرمز  برخورد شود. خط  و سودایی  مافیایی 
مبارزه با رانت، مافیا و ویژه خواری است. دولت و 

مجلس باید در این زمینه اقدام کنند.
زمینه  در  قوانین  نقش  درباره  جمهوری  رئیس 
اما  دارد  مسئولیت  وزیر  کرد:  بیان  خودرو،  بازار 
تاثیرگذار است.  انجام می شود که  اقداماتی هم 
در اقدامات مسئولان باید همه این مسائل مورد 
 ۵۰ که  شد  تصویب  مثال  طور  به  باشد.  توجه 
درصد خودروهای تولید شده را به مادران دو بچه 
بدهند که کار خوبی بود و ما مخالف نیستیم. باید 
تشویق برای افزایش جمعیت باشد اما ببینید مادر 
که خودش  اصفهان  و  مشهد  یا  ایلام  سیستان، 
نمی آید و به او می گوییم حواله را از بازار بگیرید. 
یعنی با این تصمیم ۵۰ درصد تولید را به بازاری 
آورده ایم که آن بازار بتواند طور دیگری باشد. یا 
اینکه شما درست تصمیم گرفتید که شورای رقابت 
داشته  اجرایی  ضمانت  تصمیم گیری هایش  که 
باشد اما رئیس شورای رقابت از روی مسئولیت می 
گوید باید از طریق بورس این مساله خاتمه داده 
شود و به جلسه شورای رقابت بسنده نمی شود 
می ریزد.  بورس  واحد  هزار   ۲۰ ساعت  یک  در  و 
مجمع تشخیص مصلحت براساس مسئولیت خود 
تصمیمی در زمینه خودرو می گیرد و بخش های 

مختلف در این زمینه تصمیم می گیرد.

لابی هایی که کارساز نشد

نه معنادار مجلس به فاطمی امین
نمایندگان مجلس شورای اسلامی رای اعتماد خود را از سیدرضا فاطمی امین، وزیر صمت پس گرفتند. استیضاح ۱۶۲ رای موافق، ۱۰۲ رای مخالف و ۲ رای 

ممتنع داشت.

یک نماینده: 
آقای فاطمی 

امین در آمارهای 
خودساخته اش 

غرق شده و 
وضعیت به جایی 
رسیده که مردم 

با فشار تورمی 
زیادی دست 

و پنجه نرم 
می کنند؛ من 

به جای فاطمی 
امین از مردم 

عذرخواهی 
می کنم

سفیر ایران در بغداد با مثبت ارزیابی کردن سفر روز 
شنبه رئیس جمهوری عراق به تهران تصریح کرد: در این 
از  آقای »عبداللطیف رشید« رئیس  جمهوری عراق  سفر 
آقای رئیسی برای سفر به بغداد دعوت به عمل آورد که 
این موضوع مورد پذیرش رئیس جمهوری ایران قرار گرفت. 

محمد کاظم آل صادق در گفت وگو با ایسنا در ارتباط با 
نتایج سفر اخیر رئیس جمهوری  عراق به تهران اظهار کرد: 
روز شنبه آقای عبداللطیف رشید به دعوت آقای رئیسی 
همتای ایرانی خود جهت انجام سفری یک روزه به تهران 

آمد.
وی با بیان این که رئیس جمهوری عراق را در این سفر  
یک هیات بلند پایه از مقامات، سیاسی، امنیتی و اقتصادی 
این کشور همسایه  همراهی می کردند، افزود:  در جریان 
رایزنی های صورت گرفته بین مقامات دو کشور بر موضوع 
تقویت و گسترش روابط دو کشور در عرصه های سیاسی ، 

اقتصادی و امنیتی تاکید شد .
رئیس جمهوری  همراه  هیات  ترکیب  اینکه  بیان  با  وی 
عراق ، نشان دهنده اهمیت ابعاد مختلف این سفر است، 
با مقام معظم  این سفر  گفت: رئیس جمهوری عراق در 
رهبری، رئیس جمهوری و همچنین رئیس مجلس شورای 

اسلامی ایران دیدار و رایزنی کرد  و طرفین در این دیدارها  
 بر اهمیت  تقویت و توسعه روابط دو کشور تاکید کردند.
این دیپلمات ارشد جمهوری اسلامی ایران با بیان اینکه در 
این دیدار ها ، مقامات جمهوری اسلامی ایران بر نقش و 
جایگاه عراق در تحولات منطقه تاکید کردند، ادامه داد: 
از طرف دیگر عراق در حال تلاش است که خود را نیز از 
درون، بازسازی کند و  رویکرد دولت عراق در امر بازسازی  
زیرساخت های این کشور در این راستا است که جهشی در 

این زمینه ایجاد کند .
سفیر جمهوری اسلامی ایران در عراق با بیان اینکه در این 
دیدارها بار دیگر تاکید شد که ایران، امنیت عراق را امنیت 
خود می داند، گفت:  مقامات دو کشور همچنین بر این 
موضوع تاکید داشتند که در حجم تبادلات تجاری دو کشور 
که اکنون بالغ بر ۱۰ میلیارد دلار است باید جهش ایجاد شود 
و رقم موجود با توجه به توانمندی ها و ظرفیت های دوکشور 

مناسب و کافی نیست.
آل صادق همچنین با تاکید بر اینکه یکی دیگر از محورهای 
رایزنی مقامات دو کشور ایران و عراق در جریان سفر روز 
گذشته رئیس جمهوری عراق به تهران، مسائل مرتبط با »آب 
«بوده است، اظهار کرد: این موضوع دارای ابعاد حقوقی، 

فنی و مدیریتی است  و ما در همین چارچوب به دولت 
عراق اعلام کردیم که آمادگی داریم که  تجربیات خود را 
در ارتباط با مدیریت آب و مسائل مرتبط با آن در اختیار 

آنها قرار دهیم.
وی با بیان اینکه همچنین در جریان این سفر مقامات 
امنیت  ایجاد  این کشور جهت  اقدامات  از  گزارشی  عراق 
در مرزهای مشترک دو کشور و جلوگیری از فعالیت های 
گروه های تروریستی در مرز ایران و عراق ارائه دادند، تاکید 
کرد: سفر صورت گرفته هر چند کوتاه بود ولی مثبت و 
سازنده بود. آل صادق در بخش دیگری از صحبت های خود 
در گفت وگو با ایسنا با بیان اینکه در این دیدارها در ارتباط با 
مسائل منطقه نیز رایزنی و گفت وگو شد، افزود: در همین 
چارچوب ابراز امیدواری شد  که دولت عراق بتواند نقش 
مثبت و سازنده ای را در روند بازگشت سوریه به اتحادیه 

عرب ایفا کند .
وی  همچنین در پایان گفت : در این سفر ریس جمهوری 
عراق از آقای رئیسی برای سفر به بغداد دعوت به عمل 
آورد که این موضوع مورد پذیرش رئیس جمهوری ایران قرار 
گرفت و قرار است در جریان رایزنی ها بین دو کشور تاریخ 

این سفر مشخص شود.

سفیر ایران در عراق خبر داد
ود رئیسی به بغداد می ر
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